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PROVOZ MĚSTSKÉHO ÚŘADU PRO VEŘEJNOST 

PONDĚLÍ  7:30 – 11:30    A   12:30 – 17:00 

STŘEDA  7:30 – 11:30    A   12:30 – 17:00 
 

Budova úřadu je otevřena i mimo hodiny určené pro veřejnost (úterý, čtvrtek), a to v době 
od 8:00 do 13:00 hodin. V těchto dnech však pracovníci úřadu nemusí být přítomni z důvodů 
plnění úkolů mimo kancelář, doporučujeme tedy občanům přednostně využívat úřední dny, 
případně si návštěvu úřadu s konkrétním úředníkem či pracovníkem dojednat předem.  

Telefon:  +420 482 360 431 

E-mail:  mesto.raspenava@raspenava.cz 

Kontakty 

Mgr. Josef Málek, starosta města  
482 360 448, 725 125 661, josef.malek@raspenava.cz  

Jaromír Hanzl, místostarosta 
482 360 433, 725 076 524, jaromir.hanzl@raspenava.cz  

Jana Lipenská, podatelna, sociální věci, správa majetku 
482 360 431, 602 148 299, jana.lipenska@raspenava.cz 

Ivana Sýkorová, vedoucí ekonomického odd. 
482 360 443, ivana.sykorova@raspenava.cz  

Lucie Šedová, pokladna, poplatky odpady 
482 360 441, lucie.sedova@raspenava.cz  

Radka Čapková, evidence smluv a poplatků, poplatek ze psů 
482 360 445, radka.capkova@raspenava.cz 

Ladislava Beranová, mzdy, poplatky ostatní 
482 360 444, ladislava.beranova@raspenava.cz  

Olga Hromníková, účetnictví 
482 360 440, olga.hromnikova@raspenava.cz  

Jaroslava Kasalová, matrika, evidence obyvatel 
482 360 449, jaroslava.kasalova@raspenava.cz  

Iveta Horčičková, správa majetku, pozemky 
482 360 446, 725 411 248, iveta.horcickova@raspenava.cz  

Markéta Kohoutová, stavební úřad, silniční správní úřad 
482 360 451, marketa.kohoutova@raspenava.cz  

Bc. Richard Michna, ochrana přírody, odpadové hospodářství 
482 360 450, richard.michna@raspenava.cz  

Ladislava Mičunovičová, městská knihovna a informační centrum  
482 360 447, knihovna@raspenava.cz  
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SLOVO STAROSTY 

 

Vážení spoluobčané,  

dostává se k Vám první letošní vydání našeho Zpravodaje. Máme jen několik málo 

dní do prvního Veřejného zasedání zastupitelstva města Raspenavy roku 2023, na 

které Vás srdečně zvu. Zasedání se uskuteční netradičně v pondělí 13. března, 
ale již tradičně od 17:00 hodin v zasedací místnosti našeho úřadu.  

V následujícím období se v našem městě můžete těšit na celou řadu tradičních 
kulturních či sportovních akcí. V prvním pololetí roku 2023 stojí jistě za zmínku 
březnový Jokers Ples (18.3.), dubnové tradiční pálení vatry (30.4.), květnový již 50. 
ročník Raspenavského pochodu (6.5.), či červnový dětský den (25.6.). Všechny tyto  
i jiné akce Vám přináší s podporou města spolky, které na území našeho města 
působí. Se zástupci většiny těchto spolků se radní našeho města setkali na 
společném jednání v měsíci lednu. S těmi, kteří se setkání nezúčastnili, jsme rovněž 
v kontaktu. Některé spolky Vám dále v tomto zpravodaji přináší informace o své 
činnosti. Do kulturního kalendáře je možné si zaznamenat i 10. června 2023, kdy 
jste srdečně zváni na tradiční hudební festival „Tóny Smědé“.  

Ve smyslu hesla „připravujeme – realizujeme – dokončujeme“ můžeme zmínit několik 
významnějších akcí, které zajišťujeme. V přípravách jsou projekční práce k zateplení 
městské části panelového domu v Moskevské ulici (vchod 115), kdy na této akci 
spolupracujeme se zástupci vlastníků ostatních bytových jednotek (vchody 114 

a 116). Od začátku roku realizujeme avizovanou investiční akci, kterou je 

modernizace veřejného osvětlení v našem městě. Zde je třeba se připravit na možné 
dopravní komplikace, související s fyzickou výměnou stávajících svítidel, která bude 
v terénu započata koncem února a potrvá minimálně do konce dubna. V rámci této 
akce získá Raspenava 314 moderních bodů pouličního osvětlení. A do třetice 
dokončujeme rekonstrukce části ulice Lesní, kde nás čekají drobné terénní úpravy 
kosmetického charakteru, a to s ohledem na počasí a jsme v procesu kolaudačního 
řízení. Za trpělivost místním děkujeme.    

Stále se potýkáme s problematikou odpadového hospodářství, kdy malý exkurz je 
dále ve zpravodaji a náhled do statistik přineseme v příštím zpravodaji. Stále 
přetrvává stav, kdy lze otevřeně říci, že pokud se nám společně v Raspenavě něco 
opravdu nedaří, tak je to jistě nakládání s odpadem. Naplnění požadavků nové 
odpadové legislativy pro nás všechny bude do budoucna velký úkol. 

Naše žití i nadále ovlivňuje situace řešená Státní veterinární správou a souvisejícími 
organizacemi, tedy Africký mor prasat a chřipka ptáků. V současné době se 
nastavená opatření v rámci obou problematik nemění. 

Mgr. Josef Málek 
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LYŽAŘSKÝ KURZ  
7. – 9. ROČNÍK ZŠ A MŠ RASPENAVA – DENÍČEK   

 

Den první: 

Vyrážíme! Je nás sedm – dva ze 7. A (Kolínská L. a Pavlíček T.), čtyři z 8. A (Aygören 
S. H., Málková V., Kovářová K. a Tóthová M.) a jeden z 9. A (Janovský Š.). Jedeme 
spolu se sedmi dětmi z prvního stupně a zbytek dětí je ze školky. Cesta trvá hodinu. 
Na místě jsme se seznámili s naším instruktorem – Radkem. Je to bezva pán. Pět 
dětí z naší sedmičlenné skupiny do dnešního rána nedrželo lyže v ruce, natož aby na 
nich jelo. Takže začínáme tím, že je potřeba nazout se do bot. Posléze zkoušíme 
chůzi v botách. Následuje instruktáž k užití bot (jak drží lyžařovu rovnováhu, jak se 
v nich může lyžař nahýbat apod.). Nyní se už můžeme nazout do lyží. Dvě dívky, které 
již lyžovaly, jsou poslány na svah, aby se nenudily. Zbytek začíná novou životní etapu 
– s lyžemi. Nejprve je potřeba naučit se lyže ovládat a brzdit. Začínáme tedy 
s plužením z malého kopečku. Po svačině se vydáváme na vlek, který nás doveze na 
vrchol kopce a odtud nás čeká první jízda s rozklepanými koleny a děsem v očích 
dolů. Sláva! Všichni to zvládli! Dole si posbírali všechny končetiny, těžko, ale přece 
se zuli a nastoupili do autobusu domů. 

Den druhý: 

Již jsme skoro mazáci. Včera jsme sjeli všichni kopec, takže pohoda! Obuli jsme se 
v „naší“ kabince a vyrazili na svah. Ouha! Stop! Nejprve se musíme rozcvičit. Takže 
jsme pod vedením instruktora Radka protáhli všechny končetiny, pletence a svaly 
a teprve nyní jsme mohli vyrazit k vleku. Hmm… zasekli jsme se na nasazování lyží… 
po vyčerpávajícím zdolání překážky ve formě nalepeného sněhu a ledu na lyžácích 
jsme se sešli nahoře, na kopci. Už jsme věděli, do čeho jdeme, jenže! Nahoře je nově 
nafoukaná dvoumetrová hromada sněhu ze sněžného děla, která se dá jen velice 
špatně objet. No, budeme muset přes ni. Děti s hrůzou v očích a rozklepanými koleny 
dopluží k hromadě, aby pod ní zjistily, že se vlastně nerozjely a tím pádem nevyjedou 
na ni, ale musí ji někudy objet. Ne málo z nás to „uřídilo“ zadkem po zemi. Po zdolání 
této kalamity, už jde sjíždění dobře. Začátky jsou velmi pomalé. Obloučky jsou široké, 
stejně jako postoj do pluhu, jímž děti kopec sjíždí. Na přestávku už ale odjíždíme 
zkušenější a zdatnější. 

Den třetí: 

Den třetí bývá kritický. Člověka bolí všechny svaly, otlačené holeně i chodidla 
z lyžařských bot, modřiny po předchozích pádech. A tak jsme se sešli ráno u autobusu 
sice v plném počtu, ale za značných zvukových efektů – vzdychání, hekání a kručení. 
Ráno bylo zatažené, a ačkoli teploměr hlásil vyšší teploty, pocitově nám byla zima 
mnohem větší, protože nesvítilo sluníčko a kopce byly zahalené v nízko položených 
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mracích. Boty už téměř všichni dokážou nazout sami. Rozcvičku tentokrát vede paní 
učitelka a Samir z 8. A (dobrovolně se ujal vedení). A šup do lyží (jejich nasazování 
bylo už také téměř bez problémové) a s nimi na vlek (z něhož už nikdo nespadl). Se 
sněhovou hromadou pod dělem jsme se také již smířili. Sluníčko rozpustilo mlhu, 
oteplilo se, přesto byly úsměvy na tvářích dětí spíše sporadické. Někteří se nechtěli 
po pádu ani zvednout. Přesto jsme začali trénovat carvingový oblouk. 

Den čtvrtý: 

Ráno jsme se sešli jako vyměnění. Bolest přešla, úsměv na tváře se vrátil. Děti se 
těší na další den venku na lyžích. Začínáme tradičně protažením svalů a pak rychle 
na lyže a na vlek, abychom tam byli dřív, než se tam naženou účastníci ze školky. 
Boty si už nazuli všichni, s lyžemi už to bylo také bez komplikací. Kopeček už sjíždí 
všichni jako mazáci – někteří s pluhem, zato se nenamáhají s obloučky, někteří 
poctivě nacvičují carvingové točení. Všichni však nabírají rychlost a za lyžemi se jim 
jen práší. Na cestě zpět je už trochu smutno… Zítra nás čeká poslední den. 

Den pátý: 

Ráno jsme se nějak nesešli u autobusu… Únava… Nějak se zaspalo… Nicméně 
během cesty jsme se probrali a v Lučanech se mohli hned dát do výuky. Poslední 
poučení se týkalo přenášení váhy, což jsme hned za veselého smíchu vyzkoušeli 
v praxi. Následovala nová metoda výuky podle hesla: „Nejlépe se to naučíš, když to 
sám učíš.“ Takže odvážlivci, kteří toto razantně nezamítli, vyfasovali dítě ze školky, 
kterému pomáhali sjet kopec. Lyžování zase z jiného pohledu… Na závěr byly děti 
oceněny paní učitelkou i panem instruktorem. Dostaly pamětní medaile, sportovní 
čelenky od agentury Sportkids a taštičku s překvapením. Dokonce Maruška T. z 8. A 
přinesla instruktorovi Radkovi odměnu! Končili jsme mohutným potleskem sami sobě! 
Vždyť udělaly takový pokrok! Užili jsme si spoustu legrace! Sami navrhovali 
prodloužení kurzu nebo alespoň jeho zopakování příští rok! Takže lyžím a sněhu zdar!  

Mgr. Dana Štěpinová 
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ZÁLESÁCI V ARNOLTICÍCH 

 
Ve dnech 10. až 12. února podnikli Zálesáci víkendové soustředění v myslivecké 
chalupě v Arnolticích. V pátek navečer jsme tam odjeli auty. Po ubytování jsme se 
seznámili s chalupou, na které současní členové kroužku ještě nebyli. Poté jsme si 
popovídali o tom, jak se o víkendu chovat, aby se nikomu nic nestalo, nic jsme 

nepoškodili a pobyt se nám vydařil. Pak následovala volná zábava. Někteří hráli stolní 
hry, jiní si povídali. Před spaním jsem dětem ještě vyprávěl pověsti z okolí Raspenavy.         

V sobotu po snídani jsme se vypravili na vycházku k lesnímu rybníku. Po jeho 
obhlídce jsme se vydali na zpáteční cestu, při níž jsme hráli různé hry. Po návratu do 
chalupy jsme se naobědvali a po odpočinku se děti cvičily ve střelbě ze vzduchovky, 
což se odehrávalo pod vedením otce jedné z našich instruktorek, pana Antonína 
Hrona. Ale ještě před tím si děti namalovaly pod vedením instruktorky Káti terče. Po 
střelbě uspořádala vedoucí Terka Stehlíková dílničky. Po nich se opět vyprávěly různé 
příběhy. Před večeří jsme ještě uspořádali stezku odvahy, kterou nám tentokrát 
zpestřili divočáci. Na jejím konci u lesa totiž instruktor Vojta z něho zaslechl prasečí 
chrochtání a raději stezku z bezpečnostních důvodů ukončil. Prasata sice lidi 
nenapadají, ale jsou-li poraněná, mohou být pro ně nebezpečná. Po stezce jsme se 
navečeřeli a pak hráli stolní hry. V neděli se po snídani už jen balilo a uklízelo. 

Velké poděkování patří manželům Hronovým – panu Antonínovi za zajištění pronájmu 
chalupy a paní Lucii za velkou péči o naše žaludky. 

Mgr. Jaroslav Černý 

LESNÍ HOSPODÁŘSTVÍ, ZVĚŘ  
 
Rozloha lesů obcí Raspenava, Luh a Lužec byla veliká. Zpočátku patřily pod lesní 
inspekční okres Trutnov, později Litoměřice a nyní (v r. 1912) k c. k. okresnímu 
lesnímu inspektorátu v Liberci.  

Velká část zdejších lesů byla vlastnictvím hraběte Františka Clam-Gallase, a to ve 

výměře 1480 ha. Většina všech lesů, které měly rozlohu 2309 ha, byla jehličnatá. Co 
se týče druhů stromů, nebyly nijak různorodé. Jednalo se především o smrky, 
borovice a buky. Vedle nich jsme se ještě mohli jednotlivě setkat s jedlemi, javory, 

duby, břízami a olšemi. Pěstování vrchnostenských lesů bylo intenzivní. Vymýcené 
lesní plochy byly rychle nově osazovány a podle osvědčených metod plánovitě 
obhospodařovány. Lesy menších vlastníků se oproti tomu za posledních 200 let 
podstatně zmenšily, protože mnohé jejich plochy byly proměněny na pole. 

Kultury selských lesů byly mnohdy ve špatném stavu. Hřešilo se hlavně celkovým 
rabováním hrabanky a vynecháváním okamžitého zalesňování.  
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Lesní kultury byly nezřídka silně poškozovány živelnými událostmi, jako sněhovými 
kalamitami, bouřemi a hmyzími škůdci. V letech 1906 až 1909 byly velké plochy 
totálně zničeny mniškou. Naše lesy byly domovem různé zvěře, např. daňčí, jelení, 
tetřeví, srnčí, zaječí, tetřívčí, koroptví, a další (tetřevi, tetřívci a koroptve jsou zde dnes 

již vzácně). Samozřejmě, tato zvěř nežila všude. Některé druhy žily ve vyšších 
polohách, jiné v údolích a nížinách. Nechyběla ani dravá zvěř – lišky, kuny, lasice, 
tchoři. Vzácnější je jezevec. Z ptáků to jsou jestřábi, sovy a další. Dříve tu žili i vlci, 
medvědi, divoké kočky a rysové. Ještě počátkem 19.st. zde pobývali i bobři. I ti bývali 
počítáni ke škodné zvěři. Stejně tak i divoká prasata, která škodila na polích. Za 
ulovení vlků, medvědů, divokých koček, rysů, bobrů a divokých prasat vyplácela 
vrchnost odměnu. Tak se stalo, že zde byli vyhubeni (za 2. sv. války byly zničeny 
obory, v nichž byla chována i divoká prasata a ta se tu opět rozmnožila, v posledních 
letech se sem vracejí i vlci).  

K vyhubení vlků hodně přispěly tzv. vlčí jámy, což byly v zemi vykopané díry, překryté 
větvemi, na ně se dávala návnada a vlci se do jam propadali a byli ubiti. Protože se 
do těchto děr propadala i chovná zvěř nebo i lidé, byly později zakázané.  

V letech 1848 až 1852 zřídila vrchnost velkou oboru, ve které chovala především 
jelení zvěř, ale i prasata. Sahala od Raspenavy k údolí Sloupského potoka 
(Štolpichu), na druhé straně k Fojtce, Kateřinkám a Bedřichovu. Její plocha činila 
5560 ha. Délka plotu byla 42 km a byl laťkový o 11 tis. polí (dodnes jej připomínají 
žulové sloupky). Bylo v něm 53 branek a 51 vrat. V oboře bylo chováno přibližně 500 
ks zvěře. V 17.st. existovala také obora na Chlumu, ve které mohlo být chováno 20 
ks a prokazatelně fungovala ještě v r. 1704. Dozor nad vrchnostenskými lesy u 
Raspenavy a k ní patřícího Ferdinandova vykonávali jeden fořt (polesný) a tři hajní. 
Fořt měl sídlo v myslivně Na Hrázi (u rybníka Pod Holubníkem – Šolcák). Z hajných 
bydlel jeden na Dubině a dva v hájovnách ve Ferdinandově.  

Lov byl do r. 1848 výhradním právem majitele panství, a to i na pozemcích 
poddaných, neboť zvěř byla jeho majetkem. Kdo byl v honitbě přistižen  
s puškou, byl podle nařízení z r. 1692 potrestán pokutou 10 kop (600) grošů  
a ztrátou zbraně. Poddaní mohli lovit, byli tím dokonce zatíženi, jen škodnou zvěř 
(vlky, rysy apod.). Dostávali však za to odměnu.  Aby se zvyšoval lovecký požitek, 
byla vrchností starostlivě chována jelení zvěř. Fořtové a střelci, kteří se o zvěř a les 
starali, museli složit přísahu. V 15.st. nastala lovecká robota. Poddaní museli zdarma 
pomáhat loveckému personálu při péči o zvěř i při lovu; dokonce museli zadarmo 
obstarávat náčiní na odchyt zvěře, ubytovávat lovce, starat se o lovecké psy a ze 
svého je i živit.  

Teprve rok 1848 přinesl lovecké právo i obcím, podle něhož mohli lovit všichni majitelé 
pozemků. Podle loveckého zákona z 1.června 1866 se dělila lovecká oblast obcí 
Raspenava, Luh a Lužec na honitby jednotlivých vlastníků pozemků a obecní honitby. 
Velcí vlastníci pozemků hrabě František Clam-Gallas a dědicové velkoprůmyslníka 
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Gustava Richtera měli své honitby. Majitelé menších pozemků podle loveckého 
zákona tvořili honební společenstvo, které bylo řízeno výborem, voleným na šest let 
členy společenstva. Ten raspenavský honitbu o velikosti 1353,66 ha pronajímal, a to 
vždy na šest let. Do 1.února 1872 byla za ročních 64 zlatých pronajímána panství 
Frýdlant. Poté jiným zájemcům za ročních 30 zlatých a 50 krejcarů. Honitba Luhu byla 
pronajímána panství Frýdlant. V r. 1914 to bylo za ročních 1000,- tehdejších korun. 
Část této honitby panství pronajalo za ročních 155,55 korun velkoprůmyslníku 
Gustavu Richterovi. Honitba Lužce byla tvořena i honitbou Pekla. Do 1. února 1884 
byla rovněž pronajímána panství, a to za ročních 35 zlatých. Pak byla pronajímána 
soukromým osobám. V r. 1908 se pekelská honitba stala samostatnou a byla rovněž 
pronajata soukromé osobě. 

(Podle Gemeinden Raspenau, Mildenau und Mildeneichen autora Antona Franze 

Ressela zpracoval kronikář Mgr. Jaroslav Černý) 

 

FOTBALOVÝ KLUB S. K. RASPENAVA      

 
Fotbal bezesporu patří k životu na vesnici či malém městě. Na jaře 2023 pokračuje 
v soutěži III. třídy – sever družstvo mužů, které se pokusí v jarní části zabodovat 
a dosáhnout co nejlepších výsledků. 

Své turnaje odehrají také děti ve skupině U-9 a to v termínech, které budou upřesněny 
po rozlosování. Připomínáme, že i nadále probíhá celoroční nábor dětí ve věku 5 – 9 

let.  

Mimo sportovní činnost připravujeme také tradiční Dětský den nebo příměstský 
dětský tábor. O přesných termínech akcí budeme informovat v následujícím vydání 
a na       . 

Rozpis utkání mužů jaro 2023 v domácím prostředí: 
den datum hodina soupeř 

sobota 01.04.2023 16:30 Horní Řasnice 

sobota 15.04.2023 17:00 Bílý Potok 

sobota 29.04.2023 17:00 Mníšek B 

sobota 03.06.2023 17:00 Habartice 

 
Těšíme se na fanoušky fotbalu na utkáních a na všechny v rámci 
připravovaných akcí. 

Ing. Lukáš Rác 



  

RASPENAVSKÝ ZPRAVODAJ   1/2023  9 

 

FOTBALOVÝ KLUB JOKERS              

 
Na jarní část soutěže se Žolíci připravují dvakrát týdně. V úterý tréninky v hale 
Raspenava a v neděli výběhy. Chtěli bychom být do jarní části soutěže co nejlépe 
připraveni a navázat na podzimní výkony. Než nastane první jarní výkop, musíme 
stihnout minimálně dvě přátelská utkání (soupeř Hlavice a Nové Město pod Smrkem). 
Musíme také zvládnout uspořádat 12. ročník Jokers ples (18.3.2023) a 17. ročník 
Jokers Cup (18.2.2023) již máme úspěšně za sebou. Zde děkujeme městu 
Raspenava za pomoc při zajištění obou akcí. Na naše fanoušky se budeme těšit již 
26. března 2023 v 15:00, bude točené pivečko, klobása a snad i dobrý fotbal. 

Rozpis utkání v domácím prostředí:  
den datum hodina soupeř 

neděle 26.03.2023 15:00 Osečná 

neděle 09.04.2023 15:00 Nová Ves u Liberce 

neděle 23.04.2023 15:00 Dolní Řasnice 

neděle 07.05.2023 15:00 Bílý Kostel B 

neděle 21.05.2023 15:00 Stráž nad Nisou 

neděle 04.06.2023 15:00 Frýdlant B 

 
Těšíme se na dobrou diváckou kulisu.  

Vladislav Pospíšil 

 

SPORTOVNÍ TANEČNÍ KLUB JISKRA RASPENAVA, Z. S. 
MISTORVSTVÍ ČR VE SPORTOVNÍM TANCI              

 
V sobotu 28. ledna 2023 se konalo MČR v latinskoamerických tancích v Ostravě. Na 
toto důležité klání, které určuje nejlepší výběr tanečníků z ČR se povedlo splnit složité 
podmínky Českého svazu tanečního sportu a nominovat se dvěma našim párům ze 
Sportovního tanečního klubu Jiskra Raspenava, z. s. Vojtovi Jelínkovi a Barunce 
Hokrové v kategorii dospělí do 21. let a v kategorii mládež. Dalším párem byl Honzík 
Holub a Klárka Stejskalová v kategorii Děti 2. Pro oba páry byla tato zkušenost nová. 
Vojta a Bára se umístili v kategorii do 21. let na 26. místě, v kategorii mládež na 41. 
místě. Na první takovou zkušenost jsou umístění naprosto skvělá, protože soupeřili 
s již s ostřílenými páry.  

Veliký poprask však způsobil Honzík s Klárkou, kteří postoupili do finále,  
a nakonec se umístili na krásném 4. místě, kam je dostal jejich famózní taneční výkon. 
Gratuluje oběma párům. Na výsledky a taneční výkony se můžete podívat 

na         „Sportovní taneční klub Jiskra Raspenava, z. s.“ 
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Za tyto krásné výsledky děkujeme dětem a jejich rodičům, ale také tanečnímu klubu 
Jiskra Raspenava, z. s. a Městu Raspenava za dlouhodobou podporu. 

V současné době neustále překypuje sál České besedy tanečníky, kteří se připravují 
na další velké taneční soutěže. V únoru a březnu se odehraje MČR ve standardních 
tancích a MČR v 10ti tancích, dále budou následovat pro naše taneční páry po celé 
republice taneční ligy, super ligy a mezinárodní soutěže v Čechách a v zahraničí. Zde 
má taneční klub Jiskra Raspenava ještě více želízek v ohni a už teď se těšíme na 
další krásné zážitky a výsledky.  

 

  

Dne 8. července 2022 obdržel sportovní spolek Jiskra Raspenava, z. s., finanční 
prostředky ve výši 137.200,- Kč z rozpočtu Libereckého kraje z dotačního programu 
č. „4.26  PODPORA SPORTOVNÍ ČINNOSTI DĚTÍ A MLÁDEŽE VE SPORTOVNÍCH 
ORGANIZACÍCH 2022“. 

Poskytnutí účelové dotace dle uzavřené smlouvy OLP/2269/2022 je určeno na 
úhradu nákladů spojených s realizací projektu pod názvem: „Přidej se k nám  
a sportuj s námi“.  

Finanční prostředky byly použity na úhradu přijatých faktur za výuku tanců, taneční 
semináře, za ubytování a stravování na tanečním soustředění v České besedě. 

Jaroslava Kasalová 
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SPORTOVNÍ TANEČNÍ KLUB JISKRA RASPENAVA, Z. S.    

20 LET OD VZNIKU               

 
Taneční klub Jiskra Raspenava ukončil rok 2022 ve velkém oslavném stylu. Důvodem 
bylo 20 let výročí od založeni Sportovního tanečního klubu Jiskra Raspenava, z. s. 
a rozloučení se s milovanou trenérkou Marikou Kasalovou, která odešla na mateřskou 
dovolenou. Na vánoční večírek byli proto pozváni důležití hosté – starosta Raspenavy 

pan Josef Málek, místostarosta Jaromír Hanzl, předseda Krajské organizace ČUS 
Libereckého kraje Ing. Vladimír Boháč a paní Marie Marelová, která byla 
spoluzakladatelkou klubu společně s Jaroslavou Kasalovou, která stále řídí velmi 
zodpovědně celou partu úžasných dětí a trenérů. Zároveň byli pozvaní trenéři, kteří 
pomáhají zvládat náročné požadavky ctižádostivých tanečníků, aby se mohli 
posouvat dále. Přivítali jsme Tatianu Dorinu – Liberec, Kateřinu Čákorovou a Martina 
Paulínyho – Praha. 

Nabitý program byl překvapením pro všechny. Bohaté tombole, honosnému 
občerstvení, tanečním vystoupením a scénkám dětí dominovalo velké vystoupení 
„Úžasňáků“, které si děti samostatně připravily jako překvapení pro jejich trenérku 
Mariku. Jeho součástí bylo i poděkování a rozdání darů trenérům, Jaroslavě Kasalové 
a Marice Kasalové za jejich dosavadní vedení dětí, díky nimž mají děti opravdu skvělé 
výsledky. Tento fakt je zřejmý, protože do klubu neustále přibývají noví a noví 
sportovci z celého Libereckého kraje, například z Nového Boru, České Lípy, Cvikova 
a Liberce.  

Děkujeme všem zúčastněným divákům, že se vás na této akci sešlo neskutečně moc 
a vytvořili jste perfektní atmosféru účinkujícím dětem, které si to s vámi, vaším 
potleskem a fanděním užily. Večírek se protáhl do pozdních večerních hodin a všichni 
zúčastnění odcházeli naplněni krásnými zážitky. 

Jaroslava Kasalová  
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STOLNÍ TENISTÉ JSOU V POLOVINĚ SOUTĚŽÍ  
 

Současný pohled na tabulky soutěží, v nichž hrají naše družstva, je víc než příjemný  
a dává velkou naději na konečné skvělé umístění. 

A – družstvo /divize/: 

1. JISKRA RASPENAVA A     12 1 2 0 135:83   40 bodů 

2.  SKST LIBEREC E              11 1 1 1 122:65   36 bodů 

3. SOKOL VESEC A               10 1 3 0 122:91   35 bodů 

 

Šance obsadit první místo a tím si i zajistit, podruhé za dobu existence oddílu, postup 
do 3. ligy, je v tento okamžik opravdu vysoká.  

Že bychom v Raspenavě, přesně po deseti letech opět přivítali soupeře  
z věhlasných klubů jako je Sparta Praha, Chrudim, Pardubice, Hradec Králové ap.?   

B – družstvo /krajský přebor 1. třídy/: 

Cílem družstva, před zahájením soutěže, bylo udržení se v soutěži. Také zde se zdá, 
že čtyři kola před koncem soutěže by se mělo podařit tento cíl splnit. Naše družstvo 
je v současné době na osmé příčce tabulky a na sestupová místa, obsazená nyní 
Spartakem Chrastava B a TJ Doksy, má (snad) již dostačující bodový náskok. 

C – družstvo /okresní přebor 2. třídy/: 

Jak už jsem v minulých článcích psal, výsledky našeho družstva připomínají tažení 
slavné „Klapzubovy jedenáctky“. Za osm odehraných kol – osm vítězství a impozantní 
skóre 125:19. Již nyní je naše družstvo jasným vítězem této soutěže. 

Ing. Vladimír Boháč 

RECENZE KNIHY – UMĚNÍ VOJENSTVÍ 1600 – 1648   

 
Třicetiletá válka ovlivnila celkovou mocenskou rovnováhu 
v Evropě a před podpisem vestfálského míru docházelo 
k bitvám na souši i na moři. Pod prapory armád katolické 
i protestantské strany umírali muži, kteří plnili rozkazy svých 
velitelů, z nichž generálové Albrecht z Valdštejna a Matyáš 
Gallas zanechali mj. dějinný odkaz v severovýchodních 
Čechách jako vlastníci rozsáhlého pozemkového majetku  
a s ním spojeného hospodářského celku. O třicetileté válce 
bylo řečeno a napsáno mnohé, ale kniha od Mgr. Tomáše 
Kocha je poněkud odlišná.  
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V publikaci Umění vojenství 1600–1648 je celkový obraz vojenského života  
(a smrti v boji) 1. poloviny 17. století popsán pohledem na odlišnou strategii 

vojenských „škol“ několika zemí, bitevní taktiku jednotlivých armád, celkovou 
organizaci vojenských těles i jednotlivých bojových formací. Zásluhou autorova 
badatelského přístupu se lze dovědět informace o vizuálním vnímání bitev  
a reáliích polních tažení i vojenského tábora, které se týkaly vojáků i osob zajišťujících 
trén. Značný prostor je věnován postupným změnám vojenství – v této souvislosti je 
zmíněna reforma lehkého jezdectva provedená Albrechtem z Valdštejna. Také 
schopnosti Matyáše Gallase, vrchního velitele císařské armády (po smrti 
generalissima Valdštejna), jsou objektivně posouzeny – přezdívka Kazivoj (pro jeho 
údajnou neschopnost velet velkým bojovým formacím) tedy částečně platila, neboť 
Matyáš Gallas byl úspěšný zejména při obléhání strategických bodů – hradů, měst, 
pevností. 

Kniha Umění vojenství 1600–1648 je informativně objevným a počtem stran 
nejrozsáhlejším svazkem edice Útrapy a hrůzy třicetileté války – její text doplňují 
kvalitní černobílé i barevné fotografie, pouze někde si zařádil „tiskařský šotek“.   
Mgr. Tomáš Koch – Umění vojenství 1600–1648: Základy vývoje taktik a formací v 1. polovině 17. 
století, edice: Útrapy a hrůzy třicetileté války – sv. 10, ISBN: 978-80-88030-70-6, 218 str. + 16 str. 

barevné přílohy, 1. vyd., Bohumír Němec – Veduta, České Budějovice v roce 2023 (v tiráži uveden 
rok 2022).       

Stanislav Vaněk 

 

SYMPOZIUM SYMPORA  

 
Multiversum je spolkem přátel, umělců a hudebníků. Základním účelem spolku je 
podpora společenských akcí a rozvoj kulturně vzdělávacího prostředí  
v občanské společnosti. Spolek se zabývá pořádáním koncertů, výstav, sympozií, 
divadel, autorského čtení, a to převážně v Libereckém kraji. 

Snažíme se spojovat lidi, umění, hudbu a přinášet do našeho okolí kulturní vyžití. 
V Raspenavě pořádáme letos již 5. ročník Mezinárodního intermediálního sympozia 
Sympora.  

Na sympozium zveme renomované odborníky ve svém oboru, ale i studenty či 
absolventy, kteří umělecké obory studují. Vzniká tak prostor pro zkušenosti  
a mezigenerační pohled na daná témata. V dílech se může využít kresba, malba, 
socha, šperk, prostorová tvorba, grafika, body art, land art, environment, happening, 

objekt, instalace, videoart, přesah do hudby a tance či scénografie.  
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Cílem je mezioborové seznámení a vzájemné obohacení zkušenostmi mezi 
jednotlivými účastníky sympozia, čímž je naše sympozium unikátní v tomto kraji. Na 
sympozium Sympora v Raspenavě zveme 8-10 účastníků, kteří tu devět dní tvoří 
a seznamují se s okolím, kterým se nechávají inspirovat na téma Genius loci. 

Přinášíme do našeho prostoru novou úvahu o jeho využití. Nabízíme sympozistům 
naše vybavení a zázemí pro jejich tvorbu. Snažíme se přemýšlet vizuálně o otázkách 
přesahujících běžné dění a stereotypy. Věříme, že vše, co děláme má smysl 
a prohloubí mezilidské vztahy nejen v našem okolí, ale najde si i cestu, jak spojovat 
širší veřejnost. Doufáme, že sympozium ukáže, jak nahlížet na problémy alternativním 
způsobem a přinese radost všem, kteří se na něm budou podílet jako účastníci nebo 
jen jako diváci.  

Sympozium zakončujeme vernisáží, kde všechna díla vystavujeme a následně o nich 
hovoříme s návštěvníky. Sympozium má vždy i doprovodný hudební program na 
kterém vystoupí 2-3 kapely.  Rádi vás na vernisáži uvítáme a seznámíme s naším 
projektem. 

Více informací se dozvíte během roku na našich webových stránkách a sociálních 
sítích. 
http://www.sympora.cz 
https://www.facebook.com/sympora 
https://www.instagram.com/sympora_sympozium/ 

Multiversum z. s., Lesní 595, Raspenava 

       
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

  

 

 

 

http://www.sympora.cz/
https://www.facebook.com/sympora
https://www.instagram.com/sympora_sympozium/
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účet: 19-86121574/0600 ÚHRADY MÍSTNÍCH POPLATKŮ   
 
Upozorňujeme občany, že vždy do 31. března aktuálního roku jsou splatné místní 
poplatky ze psů (50,- za prvního psa na celý rok) a TKO (odpady, 350,- za osobu na 
celý rok) na 1. pololetí (2. pololetí je splatné do 31. července aktuálního roku).  
Poplatky lze hradit převodem z účtu, případně v hotovosti nebo kartou na městském 
úřadě. VS získáte na telefonních číslech 482 360 441 (TKO), 482 360 445 (pes). 
Složenky budou zasílány pouze dlužníkům po termínu splatnosti poplatků. 
Při neuhrazení poplatků může být dle obecně závazné vyhlášky poplatek navýšen až 
trojnásobně.                                           

JISKRA RASPENAVA, Z. S. – KLUB ČESKÝCH TURISTŮ    
 

V prosinci 2022 jsme zveřejnili, že se „Raspenavský pochod Jizerkami“ bude konat  
6. května 2023. Nyní se k této nejvýznamnější akci našeho odboru KČT vracíme ještě 
trochu k oživení informací.  

Jedná se již o 50. ročník! 
Pochod byl zařazen mezi významné akce Liberecké oblasti 
Klubu českých turistů. Jsou připraveny pěší trasy na 10 km, 
20 km a 30 km, cyklotrasy 30 a 50 km. V cíli se můžete těšit 
na občerstvení, diplomy a věcné odměny. Společně s vámi 
oslavíme toto významné výročí a těšíme se na vaši účast.  

Jaroslava Loukotová 

 

Z ČINNOSTI ODDÍLU NÁRODNÍ HÁZENÉ 
 

Do mistrovských soutěží Severočeského oblastního přeboru soutěžního ročníku 
2022/2023 přihlásil náš oddíl čtyři mládežnická družstva – mladší žáky, mladší 
žákyně, starší žákyně a dorostenky. 

V rámci zimní přestávky tohoto herního ročníku jsme dále zapojili naše družstva do 
zimní halové přípravy, kterou realizují zejména v raspenavské sportovní hale.  Dále 
jsme přihlásili družstva mladších žáků a starších žákyň do Zimního halového poháru, 
který je postupovou krátkodobou soutěží sloužící právě k vyplnění zimní přestávky. 
Jedná se v každé mládežnické kategorii o seriál třech halových turnajů, kdy celkový 
vítěz následně získá právo reprezentovat svou oblast na republikovém finále. Naše 
děvčata (rozuměj „starší žačky“) se po posledním turnaji seriálu Zimního halového 
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poháru starších žákyň severočeské oblasti umístila na konečném velmi pěkném 
druhém místě.  Celkové pořadí seriálu:  

1. KNH Litvínov (postupující) 
2. Jiskra RASPENAVA – oddíl národní házené  
3. Baník Most NH 
4. TJ Žatec  
Sice děvčata nepostoupila, ale poděkování za účast i předvedené sportovní výkony 
patří všem. Svou zimní přípravu vzala děvčata velmi zodpovědně.  
 
Mladší žáci mají v současné době odehrány dva ze tří turnajů a v celkovém umístění 
hrají o krásné třetí místo. Věříme, že jim poslední turnaj vyjde dle jejich představ 
a rovněž se vrátí domů s medailí.  
 
A u nás nejmenší, což jsou mladší žákyně, čeká v úvodu března turnaj přípravek 
v Litvínově. Turnaj přípravek je specifickou herní disciplínou, kdy se házená odehrává 
na menším herním poli, s menšími brankami i v nižším počtu hráčů či hráček, … 
zkrátka přípravka       

 
Za možnost zimní přípravy v hale i možnost uspořádat dva turnaje zmiňovaného 
Zimního halového poháru v naší hale je třeba poděkovat městu Raspenava. 
A poděkování patří i dalším podporovatelům, rodičům a fanouškům naší jediné 
původní české míčové hry – naší Národní házené.  

Martina Novotná 

 

https://www.facebook.com/groups/165825468075/?__cft__%5b0%5d=AZUhh2lcKNux2BFxy-9RAhkYxnQyZyC4yuatLA43WfAb6L3FdayV2-B_gZcOmfJESBShQW0srlfG1mdD0x4g9E5fi8cDF-qMDPeVr_IbzR-Q3vA4YHE6dpFfaPIdX-_FgNqpBzyqDY_DpLrJtVcDIPTYp5cwrpZH_bXYogcDeyu10Eh555dnilZdU1Lm9e2hUA4&__tn__=-UK-R
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D2D – ŠANCE PRO RASPENAVU?  
 

Současná platná odpadová legislativa pracuje se stávajícím systém tak, aby došlo ke 
snížení produkce směsného komunálního odpadu, a naopak navýšení množství 
tříděného odpadu, který je následně druhotně využíván. K tomuto jsou vedeny i obce 
a města, na jejichž bedrech leží odpadové hospodářství, jehož jsme účastníci my – 
jejich občané. Úkolem obcí je tedy snížit směs a zvýšit třídění. Pro Raspenavu je to 
velký úkol, a proto byla v závěru roku 2022 zahájena široká diskuse nad tím, jak plnit 
legislativní požadavky, jak pomoci udržitelnosti úrovně životního prostředí, jak 
vystavět systém odpadového hospodářství, aby měl smysl, nebyl složitý a zároveň 
generoval odpovídající náklady. Nejsme v tom sami, problematika se řeší na úrovni 
Mikroregionu Frýdlantsko – dobrovolného svazku obcí. Jsme však zcela osamoceni 
na žebříčku produkce směsného komunálního odpadu (SKO) v přepočtu na občana. 
Tolik směsi, kolik je přepočteno na jednoho občana v Raspenavě, se nevyprodukuje 
nikde jinde na výběžku!  

Důvodů je samozřejmě celá řada (u většiny z nich za to může někdo jiný)      , ale 

primárně to začíná u občana samotného, u jeho zájmu a přístupu. Současný místní 
poplatek TKO (odpady, 350,- za osobu na celý rok), se tak stává dlouhodobě 
neudržitelný a jeho motivační úloha selhává. Částka, kterou město vynakládá ročně 
za likvidaci odpadu je v porovnání s jinými obcemi neúměrně vysoká. Podrobnější 
přehled přineseme v následujícím zpravodaji. 
Systém D2D (door to door = ode dveří ke dveřím) vychází z třídění odpadu již 
v domácnosti. V mnoha městech a obcích pomohl tento systém snížit množství 
směsného komunálního odpadu. A to zejména díky souběžnému snížení frekvence 
svozu SKO a důslednému třídění bioodpadu. Systém zvyšuje komfort občanů při 
třídění, protože lidé mají nádoby na separaci u „dveří svých domů“. Třídění odpadu 
tak probíhá přímo v domácnostech. Zavádí se zejména u rodinných domů a menších 
bytových domů. Ideálně zahrnuje nádoby na plasty, papír a bioodpad. Systém zvyšuje 
motivaci k separaci odpadu a také kvalita třídění je mnohem lepší. Z pohledu obce 
jde o výsledné snížení množství vyprodukovaného směsného komunálního odpadu 

a zároveň zvýšení míry třídění, a to je to, co potřebujeme. 

Mimochodem velmi rozšířené a oblíbené odkládání odpadu do nádob k tomu 
neurčených, nebo v jejich bezprostřední blízkosti či okolí je přestupkem 
v souladu se zákonem o odpadech.  

§ 61 - Povinnosti osob při předávání odpadu a movitých věcí do obecního systému 
Každý je povinen odpad nebo movitou věc, které předává do obecního systému, odkládat na místa 
určená obcí v souladu s povinnostmi stanovenými pro daný druh, kategorii nebo materiál odpadu 
nebo movitých věcí tímto zákonem a obecně závaznou vyhláškou obce, je-li vydána. 
 

§ 117 - Přestupky fyzických osob 
t) odkládá odpad nebo movitou věc, které předává do obecního systému, v rozporu s § 61. 

 
Mgr. Josef Málek 

https://next.codexis.cz/legislativa/CR127802_2022_02_01?dokumentVyraz=odkl%C3%A1d%C3%A1n%C3%AD&pravyPanel=nalezy&hash=match-1#match-1
https://next.codexis.cz/legislativa/CR127802_2022_02_01?dokumentVyraz=odkl%C3%A1d%C3%A1n%C3%AD&pravyPanel=nalezy&hash=match-1#match-1
https://next.codexis.cz/legislativa/CR127802_2022_02_01?dokumentVyraz=odkl%C3%A1d%C3%A1n%C3%AD&pravyPanel=nalezy&hash=match-1#match-1
https://next.codexis.cz/legislativa/CR127802_2022_02_01?dokumentVyraz=odkl%C3%A1d%C3%A1n%C3%AD&pravyPanel=nalezy&hash=match-3#match-3
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ČESKÝ SVAZ CHOVATELŮ 
 
Tímto krátkým příspěvkem bych chtěl představit jednu z raspenavských 
zájmových organizací, a to Český svaz chovatelů, základní organizace Raspenava. 

Jak již vyplývá z názvu, zabýváme se chovem čistokrevných zvířat, šlechtěním 
nových plemen a nových barevných rázů již uznaných plemen.   

Jsme početně malá nezisková organizace s mnohaletou tradicí, kdy od jejího založení 
hned na konci druhé světové války v roce 1945 prošel spolkem již těžko zjistitelný 
počet zapálených chovatelů. Pamětníci si jistě vzpomenou na spousty již 
neexistujících chovatelských organizací, kdy i v Raspenavě byly dvě samostatné 
organizace, a to Český svaz chovatelů drobného hospodářského zvířectva pod 
označením Raspenava 1, sdružující chovatele králíků, drůbeže, holubů (mimo 
poštovních), okrasného ptactva, akvarijních a terarijních zvířat,  kožešinových zvířat 
a nutrií a dalších druhů, a druhou organizací byl Český svaz chovatelů drobného 
hospodářského zvířectva pod označením Raspenava 2, specializující se pouze na 
chov poštovních holubů. V dnešní době je raspenavská organizace jednou z osmi 

fungujících organizací Českého svazu chovatelů v okrese Liberec. V současné době 
je v naší organizaci celkem 22 členů, i když dva nejmladší chovatelé jsou z Liberce, 

a v naší organizaci jsou pouze proto, aby se mohli věnovat své specializaci a mohli 

být v Klubu králičího hopu, tudíž se na činnosti naší organizace nijak nepodílí, ale naši 
organizaci a Raspenavu reprezentují na závodech po celé republice v králičím hopu. 
Nebudu-li do věkového průměru členů našeho spolku počítat tyto dva sourozence, je 

věkový průměr 58,2 roku, kdy nejstarší aktivní člen oslavil v říjnu krásných 77 let, 
nejmladším členům je 14 let, ale jak jsem již uvedl výše, tito se specializují pouze na 
králičí hop. Kromě již zmíněného králičího hopu jsou v naší organizaci zastoupena 

zvířata poměrně velkého počtu plemen králíků, vodní i hrabavé drůbeže, holubů 
a okrasného a exotického ptactva. Většina našich členů se věnuje chovu více plemen 
a barevných rázů.  

Myslím si, že většina obyvatel Raspenavy a okolí velice dobře zná akce pro veřejnost 
pořádané naší organizací, ať již to byl v minulosti oblíbený tradiční Chovatelský ples, 
ale z mnoha důvodů již nebylo v našich silách tento ples uspořádat a zajistit veškeré 
náležitosti spojené s organizováním takto velké akce. I přes stále stárnoucí základnu 
naší organizace, pořádáme každoročně tradiční podletní rožnění kuřat a již tradiční 
výstavu v září, na které se můžeme pochlubit svými mazlíčky, a jejich kvalitu můžeme 
porovnat s odchovy chovatelů z okolních organizací. I když výstava je pro veřejnost 
víkendová akce, její příprava trvá hodně dlouho. Již rok dopředu se musí zajistit 
termín další výstavy, na tento termín nasmlouvat odborné posuzovatele. Dále se musí 
zajistit povolení obce a Okresní organizace, několik měsíců před výstavou zajistit 
rozeslání přihlášek po okolních organizacích, zajistit doprovodný program, na Státní 
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veterinární správě zajistit stanovení veterinárních podmínek dle aktuální nákazové 
situace, sestavit a vytisknout výstavní katalogy, nakoupit poháry pro oceněné 
chovatele, a dále zajistit spoustu dalších organizačních záležitostí, jako je krmení pro 
zvířata, občerstvení, tombola a další věci.  Ve čtvrtek se do připravených klecí umisťují 
dle katalogu vystavená zvířata, a v pátek probíhá jejich posuzování a udělování 
čestných cen. Při stavbě klecí a při posuzování zvířat již několik let spolupracujeme 
se Střední zemědělskou a lesnickou školou Frýdlant, kdy nám pod dozorem 
pedagogů vypomáhají jejich studenti. Po skončení výstavy se musí klece demontovat, 
vyčistit, vymýt krmítka a vše řádně uklidit, včetně odvozu odpadků a slámy z klecí. 
Toto je jen pro představu, co taková akce obnáší.   

Na druhou stranu se také naši chovatelé účastní dalších výstav na různých úrovních, 
a to od místních výstav pořádaných organizacemi nejen v našem okrese, přes 
oblastní, krajské, specializované klubové výstavy, až po dvě celostátní výstavy, kdy 
na svá zvířata získávají značné množství různých ocenění, jako je Šampion ČR, Mistr 
klubu, vítěz plemene, nejlepší kolekce nebo jednotlivec výstavy a další ocenění.    

I do budoucna chceme nadále udržet a rozvíjet naši, myslím si, záslužnou činnost, 
pokračovat v tradičních akcích a dle možností je ještě vylepšit a obohatit o další 
doprovodný program. Abychom na naší výstavě poskytli vystaveným zvířatům kvalitní 
podmínky odpovídající podmínkám dle veterinárního zákona, výstavního řádu 
a dalších nařízení, podařilo se nám během několika let za finančního přispění Města 
Raspenava postupně nakoupit nové výstavní klece pro králíky a holuby. Vzhledem 

k tomu, že se v poslední době na naší výstavě zvyšuje počet vystavené drůbeže 
a naše výstavní klece nám již nevystačily, byli jsme nuceni si vypůjčit výstavní voliéry 
od chovatelů z Chrastavy. Nakoupit nové výstavní voliéry na drůbež a další velký 
výstavní stan na zastřešení klecí pro ochranu zvířat před nepřízní počasí máme 
v plánu již delší dobu, ale není pro naši organizaci jednoduché na nákup stále 
dražších klecí získat dostatečný finanční obnos. Jen pro ilustraci uvedu, že na 
poslední výstavě 2022 bylo obsazeno 76 voliér drůbeže, kdy ve většině z nich bylo 

umístěno více kusů. Cena jedné výstavní klece se pohybuje kolem 3.250,-Kč.  

Co uvést závěrem? Závěrech bych chtěl poděkovat všem členům naší organizace za 
jejich práci při pořádání akcí bez nároku na jakoukoli odměnu a na úkor svého volného 
času a času stráveného se svými blízkými. Dále bych chtěl poděkovat i všem dalším 
chovatelům ze sousedních organizací za pomoc, dále všem sponzorům a příznivcům, 
kteří nám dle svých možností pomáhají zajistit naše akce, a v neposlední řadě Městu 
Raspenava za velkou spolupráci a podporu. Věřím, že se tato spolupráce a podpora 
bude rozvíjet a pokračovat i nadále. Úplným závěrem bych chtěl všem popřát hodně 
zdraví, štěstí, spokojenost, pohody a úspěchů v novém roce 2023, a chovatelství 
hodně nových aktivních členů.   

Oldřich Ječný 
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